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Vážení a milí spoluobčané, 
vítám Vás u nového čísla zpravodaje na začátku letních měsíců. S příchodem 
slunečných dnů se nám vzdalují covidová opatření a máme před sebou vidinu bohatého 
kulturního léta, možnost svobodnějšího cestování a užívání plného rozsahu běžného 
života. Doufám a přeji nám všem, že se tímto směrem již budeme ubírat i nadále bez 
výraznějšího omezení. 
Územní plán města Jistebnice 
Veřejné vystavení návrhu územního plánu (ÚP) města Jistebnice proběhlo 18. 5. 2021 
a tím byla zahájena další etapa v pořizování územního plánu. Začátkem června se 
uskutečnilo jednání s dotčenými orgány, které mají třicetidenní lhůtu na podání svých 
stanovisek k předloženému návrhu ÚP. Zveřejněný návrh ÚP zpracovala firma UPlan 
s.r.o., která nám předložila využití správního území města Jistebnice na základě jejich 
odborného pohledu na využití krajiny. Vzniklý návrh je nyní na stole a předložen 
občanům Jistenicka ke konzultaci a vyjádření potřeb. V rámci konzultací proběhlo 
v červnu několik jednání s občany, kde byl přítomen zástupce zpracovatelské firmy pan 
Smítka. V rámci těchto konzultací měli přítomní možnost probrat své podněty k ÚP. 
Nyní je možné podávat připomínky k předloženému návrhu ÚP. Připomínky musí být 
formálně podány v písemné podobě na podatelnu městského úřadu Jistebnice. Nejzazší 
termín pro podání připomínek je 10. července 2021. Vzor připomínky a kompletní 
návrh ÚP jsou k dispozici na webových stránkách města www.jistebnice.cz, v papírové 
podobě je návrh k dispozici na městském úřadu. V následných krocích se bude 
zpracovatel vypořádávat s předloženými stanovisky dotčených orgánů a následně ve 
spolupráci s radními, zastupiteli města a dotčenými orgány budou vyhodnocovány 
doručené připomínky k ÚP.   
Výstavba bytového domu Jistebnice 
Projekt výstavby bytového domu byl zdárně ukončen vydáním kolaudačního souhlasu. 
Výstavba domu trvala 10 měsíců a zde si dovolím poděkovat realizační firmě S-B s.r.o. 
za perfektně odvedenou práci, které byla základem pro úspěšné zvládnutí výstavby. 
Celkové náklady na výstavbu jsou 22.958.223,64,-Kč, z této částky byla 10 mil. Kč 
poskytnutá dotace od Ministerstva financí, 10 mil. Kč je financováno z poskytnutého 
úvěru a zbývající částku platilo město z rozpočtu. V bytovém domě je 10 bytových 
jednotek, které bude rada města na červencovém jednání přidělovat zájemcům o byt na 
základě schválených pravidel. Stěhování nájemníků předpokládáme od 1. srpna 2021.  
ZŠ a MŠ Jistebnice 
Přístavba MŠ Jistebnice 
Přístavba MŠ Jistebnice byla završena kolaudací a nyní je připravena na využití.  
V jarních měsících proběhly dokončovací práce v interiéru budovy a proběhly 
kompletní venkovní úpravy okolí školky. V rámci venkovních prací proběhla oprava   
s výstavbou nových chodníků kolem budovy a chodníku k budově školní jídelny. Dále 
na zahradě školky byla vybudována hrací plocha, dřevěný altán a doplnění několika 
herních prvků. Celkové náklady na přístavbu činily 15.380.721,69 Kč, z této částky 
město čerpalo dotaci od Ministerstva financí v celkové výši 12.808.312,25 Kč. 
V návaznosti na probíhající práce město realizovalo úpravy terénu, které navazují na 
opravené chodníky, došlo k výměně vstupních branek a vrat v oplocení. Dále byla 
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realizována oprava kanalizačního řadu v Kostelní ulici a proběhla oprava dláždění 
komunikace od budovy staré školy směrem k mateřské škole. Na Vyšehrádku                   
u trafostanice se rozšířila a upravila plocha pro parkování. V rámci proběhlých oprav 
došlo ke zlepšení stavu prostoru komunikace kolem staré školy a jako nepříznivý vliv 
se ukázalo, že někteří řidiči projíždějící tímto úsekem zvýšili rychlost. V důsledku toho 
ohrožují procházející děti a rodiče. Chtěl bych touto cestou požádat všechny rodiče         
a řidiče směřující k budově nové školy a školní jídelně, zvažte svoji cestu. Jménem 
bezpečnosti dětí Vás žádám o maximální využití dostupného parkování na naměstí                   
a parkoviště na Vyšehrádku, prosím udělejte si krátkou procházku.    
Jmenování ředitelky ZŠ a MŠ Jistebnice 
V březnu rada města vypsala konkurs na vedoucí místo ředitele/ky Základní školy                  
a mateřské školy Jistebnice. Do konkursního řízení se přihlásily dvě uchazečky. 
V květnu proběhly dvě jednání konkursní komise. Na konci května rada města na 
základě doporučení konkursní komise jmenovala ředitelkou paní Mgr. Pavlu 
Vonešovou s nástupem od 1.8.2021. Nové paní ředitelce přeji mnoho sil a úspěchů 
v nové životní etapě. 
Jmenování nové ředitelky bylo v návaznosti na plánovaný odchod dosavadního  
ředitele Mgr. Dušana Petržele. Rád bych touto cestou poděkoval panu řediteli za práci, 
kterou ve škole odváděl, za výbornou spolupráci s vedením města a popřál mnoho 
zdraví a radosti ze života. 
Polytechnická učebna 
V loňském roce město Jistebnice získalo prostřednictvím MAS Krajina srdce 
rozhodnutí o poskytnutí dotace na akci „Polytechnická učebna se zázemím ZŠ 
Jistebnice“. V rámci realizace dojde k opravě učebny se zázemím ve staré škole 
(bývalé dílny). Na přelomu května a června proběhlo výběrové řízení, které vyhrála 
firma IPS Bohemia s.r.o. z Tábora s nejnižší nabídkovou cenou ve výši 3.661.505,87,- 
Kč včetně DPH. Práce budou zahájeny poslední červnový týden a dokončeny budou 
cca. v půlce září. 
Kanalizace a ČOV Jistebnice 
Projekt Jistebnice – kanalizace a ČOV se neustále vyvíjí a v dubnu město obdrželo od 
Ministerstva zemědělství (MZe) sdělení, že na základě rozhodnutí mezirezortní komise 
byla uvedená akce zařazena do Návrhu akcí k financování za spoluúčasti MZe. 
V návaznosti sdělení město má do konce září 2021 doložit doklady, které dle pravidel 
daného dotačního titulu vyžaduje. Jedním z dokladů je smlouva s vybraným 
dodavatelem akce. Město připravilo zadávací dokumentaci, kterou zastupitelstvo 
města schválilo a na konci června bude výběrové řízení vypsáno. Realizace výběrového 
řízení je plánovaná na prázdninové měsíce a na zářiovém zasedání zastupitelstva bude 
předložena ke schválení smlouva s vítězem.  
V rámci dokončování přípravných prací nyní probíhá ve spolupráci s osadním 
výborem Jistebnice obcházení majitelů nemovitostí s žádostí o podpis situace 
projektové dokumentace k domovním přípojkám, které nejsou součástí dotační akce.  
Na domovní přípojky musí být vydán stavebním úřadem územní souhlas. Podpisem 
situačního výkresu a plné moci pro město Jistebnice majitelé nemovitostí dají souhlas 
s navrženým způsobem napojení svojí nemovitosti na kanalizační řad a zároveň 
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zmocní město Jistebnice vyřešením územního souhlasu pro zřízení kanalizační 
přípojky. 
Projekt Společenství obcí Čertova břemene – kompostéry 
Město Jistebnice se v loňském roce připojilo k projektu Společenství obcí Čertova 
břemene v rámci předcházení vzniku biologicky rozložitelného komunálního odpadu 
(BRKO) spočívajícího v nákupu kompostérů. Dotační prostředky byly společenství 
přislíbeny. V letošním roce proběhlo výběrové řízení na dodavatele kompostérů                   
a v současné době proběhl nákup. Nyní se připravují smlouvy o výpůjčce pro občany  
a následně budou občané, kteří projeví zájem vyzváni k vyzvednutí kompostérů. Město 
Jistebnice získalo 200 ks kompostérů a spoluúčast je v celkové výši 122.582,31 Kč. 
Opravy komunikací na Jistebnicku 
V průběhu května proběhla oprava komunikací po katastru města Jistebnice. Některá 
místa budou ještě v následujících měsících dokončena. Pracovníci stavební skupiny 
dále pokračují v opravách účelových komunikací pomocí asfaltového recyklátu. 
Takovou opravou prošla komunikace z Hůrky do Vlásenice. 
Zjišťování průběhu hranic pro obnovu katastrálního operátu novým mapováním 
V návaznosti na proběhlé a probíhající Komplexní pozemkové úpravy v katastrálních 
územích Vlásenice u Makova a Makov u Jistebnice bylo v loňském roce zahájeno 
mapování ve Vlásenici a letošní červen, červenec a srpen budou probíhat tyto práce 
v osadách Makov, Hůrka a Třemešná. Práce s mapováním provádějí pracovníci 
Katastrálního úřadu z Tábora a postupně zvou jednotlivé majitele nemovitostí na 
zjišťování průběhu hranic v intravilánu osad. Výsledkem probíhajících prací bude 
zpřesnění katastrální mapy v obcích, odsouhlasení a potvrzení hranic mezi 
jednotlivými majiteli nemovitostí.  
Protipovodňová opatření města Jistebnice 
Město ve spolupráci s dodavatelskou firmou realizovalo výběrové řízení na dodavatele 
výstražného a informačního systému pro správní území města Jistebnice. Vítězem 
zakázky se stala firma EMPEMONT s.r.o. z Valašského Meziříčí s nejnižší nabídkovou 
cenou 4.495.733,22,- včetně DPH. Na posledním zasedání zastupitelstva byla 
schválena smlouva s vybranou firmou a bude následovat podpis smlouvy. Do 
devadesáti dnů od podpisu smlouvy bude systém nainstalován v Jistebnici i všech 
osadách. V Jistebnici dojde k demontáži stávajícího bezdrátového rozhlasu. Na 
protipovodňová opatření město Jistebnice získalo v loňském roce dotaci v celkové výši 
3.430.758,- Kč. 
 
Na závěr mého příspěvku Vám přeji pohodové a příjemné léto strávené podle 
Vašich představ. 
 

Ing. Jiří Popelka 
starosta města Jistebnice 

tel.: 602 442 799 
 e-mail.: starosta@jistebnice.cz 

 Instagram: @starosta.jistebnice 



Slovo místostarosty 
 

5 

 

Vážení spoluobčané, 

 konečně nastává doba, kdy si v našem státě můžeme do určité míry oddechnout 
od masivního výskytu virového onemocnění COVID 19, i když další opatrnosti není 
nikdy nazbyt. Má to obrovský význam pro dříve přetížené kapacity zdravotnických 
zařízení, ale také pro podmínky fungování různých společenských akcí. Skutečně 
společenský život se začíná naplno rozjíždět. Svědčí o tom například instalovaná 
výstava v Galerii U Kostela jistebnického rodáka akademického malíře Jana 
Kunovského. Slavnostní vernisáž výstavy jeho obrazů proběhla v sobotu 12. června 
2021 za velké účasti našich občanů, ale i hostů zdaleka. Mimo charakteristických 
obrazů s ladnými křivkami zobrazovaných objektů jsou zde ještě vidět umělecké 
fotografie tanečnice Darji Klimentové. Musíme ocenit tvůrčí aktivity Jana Kunovského 
a jeho neustálý vřelý vztah ke svému rodnému kraji a současně mu poděkovat za jeho 
dřívější velký počet výstav, přičemž některé z nich se konaly ve spolupráci s Terezou 
Podařilovou.  

 Další významnou společenskou a sportovní událostí bylo na Táborsku otevření 
turistické sezóny spojené s uctěním památky rodáka z Makova J. V. Duška, respektive 
připomenutí 130 let od jeho narození. Připravené pěší trasy pro turisty a pro cyklisty 
cyklostezky byly naplánovány na území okresu Tábor, včetně zastavení v Makově. 
Akce se uskutečnila 5. června 2021, i když původně byla směrována na květen 2021, 
ale z důvodů ještě probíhající epidemie se uskutečnila o měsíc později.  

 Doba určitého rozvolňování různých epidemiologických opatření má především 
rozhodující význam pro děti, neboť v době uzavření škol jim chyběly potřebné sociální 
kontakty. Je to také určitý impulz pro spolky, které se snaží pro děti pořádat celou řadu 
akcí. Jistebničtí hasiči jim u příležitosti Dne dětí předvedli požární techniku. Na 
prázdniny plánují pro děti tradiční letní dětský tábor u rybníka Kaplice. Rovněž spolek 
SEKS připravuje pro děti na sobotu 26. června 2021 další zajímavou akci. Na 
Majdaleně by se mělo totiž uskutečnit zahájení prázdnin a symbolické upálení 
COVIDU. 

Ošetření stromů v Jistebnici 

 Velkou odezvu vyvolalo jarní ošetření stromů v Jistebnici, které provedla firma 
Marpex Víta Marka z Tábora. Firmu doporučil pan Miloslav Vavřík. Výsledky její 
práce byly značně problematické a nevyrovnané, takže se právem ozvali občané a také 
odborníci z některých dalších firem. Já jsem na schůzi rady města prohlásil, že stromy 
u mateřské školy jsou ošetřené dobře, nikoliv ovšem stromy na opačné straně Jistebnice 
u fotbalového hřiště. S dodavatelskou firmou jsem vůbec nepřišel do styku, takže 
mediální kampaň v okresních novinách k mé osobě byla naprosto zbytečná. Záležitost 
ošetření stromů byla projednána na zastupitelstvu města a posléze v radě města, kde to 
bylo za účasti firmy a znalců.  Při jednání vznikla dohoda, že zhotovitelská firma na 
své náklady provede u některých stromů opravu řezu a na Sídlišti I pokácí na své 
náklady 4 ks poškozených topolů. U některých stromů přizvaní odborníci zajistí tak 
zvanou dynamickou vazbu, aby nemohlo dojít k rozlomení koruny. 
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 Nyní se podrobněji vyjádřím k ošetření jednotlivých stromů, protože provedené 
zásahy byly na různé úrovni: 

- Ošetření stromů u školky je v pořádku, tato část vyjádření byla mediálně 
zneužita. 

- Lípa malolistá na Náměstí (u pranýře) byla vysazena v roce 1969 jako Strom 
svobody. Zde je potřeba odstranit některé vzniklé suky a některé chybně 
ošetřené větve. 

- Javor mléč u fotbalového hřiště – dosavadní ošetření větví je většinou v pořádku. 
Je potřeba nahradit stávající dynamickou vazbu z popruhů za vazbu kovovou. 
Dříve tento strom byl evidován jako památný strom, jehož údržbu zajišťoval 
ORP Tábor. 

- Zásah do 4 ks topolů nad fotbalovým hřištěm byl podstatně větší. Nejspíše dojde 
k jejich pokácení ve vhodné vegetační době. Vytěžené dřevo se nechá využít na 
přírodní lavičky. 

- Dojde k posouzení zdravotního stavu 2 ks jírovců maďalu (kaštanů) u DPS a 
zřejmě bude nutné jejich pokácení. 

Dříve se údržba stromů se prováděla průběžně, tedy postupně, což bylo pro 
stromy méně zatěžující. Představy, že stromy lze najednou radikálně ořezat, jsou 
zcela mylné a dostávají se někdy do amatérských požadavků a tlaků na město, byť 
vycházející z dobré víry. Bohužel některé následné diskuze na sociálních sítích jsou 
ještě horší. Musíme si uvědomit, že stromy jsou jako my živé organismy a potřebují 
patřičné zacházení. Důležité je také, aby padající stromy nebo větve neohrožovaly 
lidské životy nebo zdraví občanů. 

Legislativa ohledně ošetřování stromů je poměrně složitá, nepřehledná a 
především v několika záležitostech zcela kontraproduktivní. Týká se to především 
kácení uschlých stromů, kde v podstatě na pokácení mrtvého stromu musí 
proběhnout celý kompletní administrativní proces. Důsledky této situace si můžeme 
demonstrovat v údolí říčky Smutné mezi Jistebnicí a Zvěstonínem, kde  se nachází 
minimálně 30 totálně uschlých stromů, takže toto místo je skutečně smutné. 
Připomíná spíše kulisy pro film Osada havranů. Zásahy k těmto stromům má 
zajišťovat SÚS Tábor, protože se jedná o pozemky Jihočeského kraje. Doufejme 
jenom, že situace se brzy zlepší a že se také bude na tomto úseku silnice pokračovat 
s další výsadbou stromů a naváže se tak na  výsadbu, která se provedla v souvislosti 
s rekonstrukcí části komunikace z Jistebnice na Zvěstonín. 

V současné době vzbuzují poměrně velkou pozornost v rámci Okrašlovacího 
spolku snahy o zavedení památných stromů na Jistebnicku do příslušného registru, 
který vede ORP Tábor. Má to určité výhody, ale také nevýhody. Především by tímto 
postupem neměla být znevýhodněna zástavba v intravilánu. Pěkné návrhy na 
památné stromy v okolí Jistebnice podala paní Jiřina Svobodová. Jedná se o jeden 
strom na Plechovské cestě před kapličkou, další na Zbelítovské cestě od křížku k 
Jistebnici a strom u pískovny západně od Jistebnice, viz články s touto tématikou 
v loňských číslech Zpravodaje. Jsou vítány i další návrhy. Vše bude důkladně 
projednáno se ŽP MěÚ Tábor a majiteli pozemků. Za podstatnou zmínku ještě stojí 
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již registrovaný hruškojeřáb, který vyrůstá ve starém polním sadu v lokalitě nad 
Jechovým mlýnem v Jistebnici. Sad je osázen 3 – 4 řadami ovocných stromů, 
převážně jabloní a hrušní ve stáří 50 – 90 let a představuje cenný krajinný prvek se 
starými odrůdami ovocných dřevin. 

Péči o stromy se také značně věnuje město Tábor. Důležitou akci provedlo na 
záchranu 2 ks vzrostlých jírovců maďalů (kaštanů) na Žižkově náměstí u kostela. 
Tyto stromy byly vysazeny v roce 1854 u příležitosti sňatku císaře Josefa I. a 
Alžběty Bavorské zvané Sissy a nesou jejich jména. V posledních letech poměrně 
značně strádaly nedostatkem vody, takže se přistoupilo k výměně zeminy u kořenů, 
k odstranění části dlažby a především k nakypření nepropustné vrstvy půdy. Rovněž 
byl v době vegetačního klidu proveden odborný řez. Výsledky jmenovaných zásahů 
jsou již značně vidět, protože letos došlo k masivnímu olistění korun a vytvoření 
bohatých květů, protože kořenový systém je významně ovlivňován srážkovou 
vodou a půdním vzduchem. 

 

Zpráva o činnosti rady města a zastupitelstva města 

Období: Od 8. 4. 2021 do 10. 6. 2021 

Schůze rady města č. 60 dne 8. 4. 2021 schválila: 

- Rozpočtové opatření č. 4 ze dne 8. 4. 2021. 
- Smlouvu o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene mezi městem Jistebnice 

jako budoucím povinným a firmou EG.D, a.s., Brno jako budoucím oprávněným 
na stavbu Jistebnice-Drahnětická: kabelizace NN na pozemku p.č. 1834/3, 
1881/2, 1881/4, vše v k.ú. Jistebnice na kabelové vedení s příslušenstvím. Věcné 
břemeno se zřizuje za jednorázovou úhradu ve výši 3.000,- Kč bez DPH. 

- Dohodu o poskytnutí dotace z Programu rozvoje venkova mezi SZIF Praha jako 
poskytovatelem a městem Jistebnice jako příjemcem na projekt: Zkrášlení KD a 
knihovny Jistebnice. Celková výše přiznané dotace je 422.073,- Kč. 

- Záměr směny pozemků – pozemky města Jistebnice p.č. 788/5 o výměře 11120 
m², p.č. 911/4  o výměře 356 m², p.č. 920/2 o výměře 30 m², p.č. 923/1 o výměře 
11 m², p.č. 973 o výměře 8175 m² a p.č. 842 o výměře 1478 m² za pozemky 
žadatelky  p.č. 843 o výměře 4935 m², p.č, 952 o výměře 378 m², p.č. 864/1 o 
výměře 2136 m², p.č. 864/2 o výměře 329 m², p.č. 968 o výměře 4604 m², p.č. 
970/2 o výměře 1113 m², p.č. 970/3 o výměře 786 m² a pozemky p.č. 923/10 o 
výměře 507 m² a st. 84 o výměře 70 m², vše v k.ú Chlum u Jistebnice. 

- Odměnu řediteli ZŠ a MŠ Jistebnice Mgr. Dušanu Petrželovi. 
- Dar 3500 ks použitých střešních tašek z budovy Sokolovny Spolku Sedlecká 

v hodnotě 10.000,- Kč. 
- Nabídku na zpracování projektové dokumentace k vodním plochám. 
- Souhlas se záborem chodníku u čp. 80 na Náměstí v Jistebnici. 
- Souhlas s projektovou dokumentací na akci Jistebnice – Drahnětická: kabelizace 

NN pro žadatele ELEKTROINVEST, s.r.o. Tábor včetně požadavku na přílož 
kabelu pro VO. 
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- Souhlas s otvíráním vjezdové brány umístěné na pozemku p. 2117/11 v k.ú. 
Božejovice na pozemek p.č. 2117/1 v k.ú. Božejovice na zajištění příjezdu a 
výjezdu k RD čp. 21 na dobu nezbytně nutnou. 

- Souhlas se záborem chodníku před RD čp. 100 na Náměstí v Jistebnici. 

Schůze rozšířené rady města č. 61 dne 22. 4. 2021 schválila: 

- Projednání připomínek z 15. zasedání ZM Jistebnice (vytápění zdravotního 
střediska, příprava výstavy Jana Kunovského, práce OV, stavební úpravy bývalé 
Smuteční síně na Galérii). 

- Rozpočtové opatření č. 5 ze dne 22. 4. 2021. 
- Kupní smlouvu mezi městem Jistebnice jako prodávajícím a firmou WOOD & 

Paper, Hlína 138 jako kupujícím na dodávku sortimentu jehličnatých kulatin III. 
třídy. 

- Smlouvu na udělení souhlasu k Provedení stavby Účelové komunikace 
v Božejovicích mezi Česká republika – Státní pozemkový úřad, Praha jako 
stavebník a město Jistebnice jako vlastník pozemku. 

- Smlouvu o smlouvě budoucí o zřízení služebnosti mezi Povodí Vltavy, státní 
podnik, Praha jako strana povinná a město Jistebnice jako budoucí strana 
oprávněná. Předmětem smlouvy je strpění propustků a výústního objektu 
vybudovaných v rámci akce Účelové komunikace v Božejovicích za celkovou 
dohodnutou cenu 10.000,- Kč + platná DPH. 

- Smlouvu o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene mezi městem Jistebnice 
jako budoucím povinným a EG.D, a.s., Brno jako budoucím oprávněným na 
stavbu Chlum u Jistebnice, CETIN: kabel NN, umístění distribuční soustavy – 
na pozemky p.č. 1092 v k.ú. Chlum u Jistebnice. Věcné břemeno se zřizuje za 
jednorázovou úhradu ve výši 4.100,- bez DPH. 

- Finanční vypořádání veřejného vodovodu a kanalizace za rok 2020. Na základě 
dosaženého výsledku hospodaření za rok 2020 se smluvní ceny dohodly na 
dotaci k ceně pro vodné a stočné ve výši 555.950,- Kč (+10%DPH). 

- RM schvaluje v souladu s ustanovením § 1 odst. 1 a § 2 odst. 3 vyhlášky č. 
54/2005 Sb. o náležitostech konkurzního řízení a konkurzních komisích, ve 
znění pozdějších předpisů, jmenuje předsedu a členy konkurzní komise pro 
posuzování uchazečů o jmenování na vedoucí pracovní místo ředitelky/ředitele 
příspěvkové organizace Základní škola a Mateřská škola Jistebnice, Kostelní 93, 
391 33 Jistebnice dle přílohy k zápisu č. 1. 

- Souhlas s projektovanou akcí Chlum u Jistebnice, CETIN, kabel NN pro 
žadatele METROPROJEKT Praha, a.s.. 

- Souhlas s provedením okopu domu čp. 16, Božejovice a s napojením do veřejné 
kanalizace pro žadatele.  

Zasedání zastupitelstva města č. 16, konané v Padařově dne 29. 4. 2021 schválilo: 

- Prodej pozemku p.č. 510 v k.ú. Jistebnice o výměře 8 m² za cenu ve výši 200,- 
Kč + platná DPH firmě EG.D, a.s. Brno. 



Zpráva o činnosti rady města a zastupitelstva města 

 

9 
 

- Prodej pozemku p.č. 24/5 v k.ú. Jistebnice o výměře 302 m² za cenu ve výši 
200,- Kč + platná DPH za 1 m² žadateli. 

- Prodej pozemku p.č. 427/5 o výměře 86 m², p.č. 7/7 o výměře 12 m² a p. st. 648 
o výměře 22 m², vše v k.ú. Vlásenice u Makova za smluvní cenu ve výši 100 Kč/ 
m² + platná DPH žadatelům. 

- Revokaci usnesení č. 282 ze dne 17. 12. 2020 – (staré usnesení v záležitosti 
směny pozemků v k.ú. Chlum u Jistebnice). 

- Směnu pozemků – pozemky města Jistebnice p.č. 788/5 o výměře 11120 m², p.č. 
911/4  o výměře 356 m², p.č. 920/2 o výměře 30 m², p.č. 923/1 o výměře 11 m², 
p.č. 973 o výměře 8175 m² a p.č. 842 o výměře 1478 m² za pozemky žadatelky  
p.č. 843 o výměře 4935 m², p.č, 952 o výměře 378 m², p.č. 864/1 o výměře 2136 
m², p.č. 864/2 o výměře 329 m², p.č. 968 o výměře 4604 m², p.č. 970/2 o výměře 
1113 m², p.č. 970/3 o výměře 786 m² a pozemky p.č. 923/10 o výměře 507 m² a 
st. 84 o výměře 70 m², vše v k.ú Chlum u Jistebnice. 

Schůze rady města č. 62 dne 29. 4. 2021 schválila: 

- Dodatek č. 3 ke smlouvě o dílo ze dne 31. 7. 2020 mezi městem Jistebnice jako 
objednatelem a fy S-B s.r.o. Sedlčany jako zhotovitelem. Předmětem dodatku je 
prodloužení termínu dokončení na 11. 6. 2021 a nová cena předmětu Smlouvy 
činí 19.094.108,05 Kč bez DPH. 

Schůze rady města  č. 63 dne 4. 5. 2021 schválila: 

- RM schvaluje v souladu s ustanovením § 1 odst. 1 a § 2 odst. 3 vyhlášky č. 
54/2005 Sb. o náležitostech konkurzního řízení a konkurzních komisích, ve 
znění pozdějších předpisů, jmenuje předsedu a členy konkurzní komise pro 
posuzování uchazečů o jmenování na vedoucí pracovní místo ředitelky/ředitele 
příspěvkové organizace Základní škola a Mateřská škola Jistebnice, Kostelní 93, 
391 33 Jistebnice – Vanda Pincová, člen školské rady. 

Schůze rady města č. 64 dne  13. 5. 2021 schválila: 

- Dodatek č. 3 ke smlouvě o dílo ze dne 11. 6. 2020 na realizaci veřejné zakázky 
s názvem: přístavba a nástavba MŠ Jistebnice mezi městem Jistebnice jako 
objednatelem a fy S-B s.r.o., Sedlčany jako zhotovitelem. Předmětem je celková 
nová cena předmětu Smlouvy a činí 12.711.340,24 Kč bez DPH. 

- Zveřejnění záměru pronájmu části pozemku p.č. 1834/3 v k.ú. Jistebnice o 
velikosti 25 m² 500,- Kč + platná DPH na dobu od 1. 6. 2021 – 31. 10 2021 pro 
žadatele. 

- Souhlas s umístěním skladu drobné zemědělské techniky na parcele 1452/56 
v k.ú. Jistebnice pro žadatele. 

- Souhlas s prodejem části pozemku p.č. 1523/2, 1523/5 v k.ú. Božejovice. RM 
požaduje po žadateli vypracování geometrického plánu a poté bude pokračovat 
schvalování záměru a předložení na jednání ZM. 

- Souhlas s umístěním kontejneru na parcele p.č. 1834/5 v k.ú. Jistebnice pro 
žadatele. 
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- Souhlas se zřízením sjezdu na pozemek a s napojením na vodovod a kanalizaci 
na pozemek 1018/5 v k.ú. Jistebnice. 

Schůze rady města č. 65 dne 27. 5. 2021 schválila: 

- Údržbu veřejné zeleně: 
a) Provede se pokácení 4 ks topolů na Sídlišti I ve vhodné vegetační době a na 

základě vydaného povolení ke kácení. 
b) Provede se dokončení údržby lip – 1 ks Náměstí a 3 ks hřbitov 
c) Provede se instalace nové dynamické vazby u javoru mléče u fotbalového 

hřiště a u dalších 2 ks lip. 
d) Vyhodnotí se a provede údržba nebo kácení 2 ks jírovce u DPS. 
e) Opravy a případné kácení stromů budou na náklady zhotovitelské firmy 

MARPEX, Vít Marek, Tábor. 
f) Ing. Fuka, Stádlec předloží nabídku na dynamické vazby a na odborný dohled 

dokončovacích prací. 
- Smlouvu o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene mezi městem Jistebnice 

jako budoucím povinným a EG.D, a.s., Brno jako budoucím oprávněným. 
Předmětem smlouvy je stavba: Jistebnice – ČOV, umístění distribuční soustavy 
na pozemku p.č. 421/2 v k.ú. Jistebnice – kabelové vedení VN, sloup, venkovní 
vedení VN a uzemnění. Věcné břemeno se zřizuje za jednorázovou úhradu ve 
výši 1.000,- Kč bez DPH. 

- Dodatek č. 2 k dohodě o spolupráci v rámci projektu Se sousedy ke vzdělávání 
II mezi Českou republikou – Úřad práce ČR a městem Jistebnice. Předmětem 
dodatku jsou změny textu: (termín realizace projektu je 1. 12. 2015 – 30. 6. 2022, 
spolupráci zajišťuje manažer projektu). 

- Smlouvu o věcném břemeni mezi městem Jistebnice jako povinným a EG.D a.s., 
Brno na stavbu: Orlov u Jistebnice – CETIN: připojení NN, uzemnění do 
zatížené nemovitosti p.č. 207/16 a 207/21 v k.ú. Orlov u Jistebnice. Věcné 
břemeno se zřizuje za jednorázovou úhradu veš výši 3.000,- Kč bez DPH. 

- Smlouvu o věcném břemeni mezi městem Jistebnice jako povinným a EG.D a.s., 
Brno jako oprávněným na stavbu v Padařově – kabel NN na pozemku p.č. 
2101/5 v k.ú. Padařov. Věcné břemeno se zřizuje za jednorázovou úhradu ve 
výši 1.000,- Kč bez DPH. 

- Smlouvu o věcném břemeni mezi městem Jistebnice jako povinným a EG.D a.s., 
Brno, jako oprávněným na stavbu Jistebnice – Žofín, kabelové vedení NN, 
kabelový pilíř na pozemku p.č. 1045/11 v k.ú. Jistebnice. Věcné břemeno se 
zřizuje za jednorázovou úhradu ve výši 1.100,- Kč bez DPH. 

- Dodatek č. 1 ke smlouvě o pronájmu mezi městem Jistebnice a nájemníky domu 
v Palackého ulici. Předmětem je navýšení záloh na energie v nové výši 5.500,- 
Kč/měsíc. 

- Smlouvu o zřízení služebnosti mezi městem Jistebnice jako vlastníkem a firmou 
CETIN a.s., Praha. Předmětem této smlouvy je závazek uzavřít smlouvu o 
zřízení služebnosti do šesti měsíců od dokončení stavby, nejpozději však do 70 
měsíců. Jedná se o stavbu elektroměrového rozvaděče a kabelu NN na pozemku 
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p.č. 2059/1 a 2066/2 v k.ú. Makov u Jistebnice za náhradu ve výši 1.000,- Kč 
bez DPH. 

- Souhlas s projektovanou akcí Jistebnice-ČOV: RVN, kVN pro žadatele 
ELEKTROINVEST Strakonice s.ro., Tábor. 

- Souhlas s napojením RD na pozemku p.č. 193/2 a 717 v k.ú. Jistebnice na 
kanalizační řad pro žadatele. 

- Souhlas se stavbou opěrné zdi a plotu na pozemku p.č. 2424/5, 2421/1, 2419/4, 
2373/15, vše v k.ú. Makov u Jistebnice pro žadatele. 

- Souhlas se stavbou zahradního skladu na pozemku p.č. 621/18 v k.ú. Padařov 
pro žadatelku. 

- Souhlas se stavbou kabel NN na pozemku p.č. 1881/1 v k.ú. Jistebnice. 
- Souhlas s opravou stávajícího vjezdu a napojení na vodovodní řad pozemku p.č. 

1452/22 v k.ú. Jistebnice pro žadatelku.  

Schůze rady města č. 66 dne 31. 5. 2021 schválila: 

- Jmenování Mgr. Pavly Vonešové na vedoucí pracovní místo ředitelky Základní 
škola a Mateřská škola Jistebnice, Kostelní 93, 391 33 Jistebnice, IČ: 70887489 
s účinností od 1. 8. 2021. 

Schůze rady města č. 67 dne 10. 6. 2021 schválila: 

a) Výsledné pořadí nabídek účastníků zadávacího řízení veřejné zakázky malého 
rozsahu na stavební práce s názvem: Modernizace třídy – zřízení polytechnické 
učebny v Základní škole Jistebnice dle hodnocení nabídek hodnotící komisí. 

b) Zadavatel provedl výběr dodavatele: IPS Bohemia s.r.o., Stránského 2255, 
Tábor k uzavření smlouvy jako účastníka zadávacího řízení veřejné zakázky 
malého rozsahu s názvem: Polytechnická učebna se zázemím ZŠ Jistebnice, 
jehož nabídka byla hodnotící komisí vyhodnocena jako ekonomicky 
nejvýhodnější podle výsledků hodnocení nabídek na výše uvedenou veřejnou 
zakázku malého rozsahu. 

c) Uzavření smlouvy s vybraným dodavatelem IPS Bohemia s.ro., Stránského 
2255, Tábor bude za cenu díla 3.025.872,62 Kč bez DPH a 3.661.305,87 Kč 
včetně DPH. 

- Příkazní smlouvu mezi městem Jistebnice jako příkazce a Mgr. Jakub 
Grafnetter, advokát, Advokátní kancelář Jakub Grafnetter, Lazarská 6, Praha 
jako příkazník. Předmětem smlouvy je provedení a zajištění přípravy otevřeného 
podlimitního řízení na zadání veřejné zakázky na stavební práce podle zákona 
č.134/2016 Sb. za smluvní cenu ve výši 80.000,- Kč bez DPH a dále plnění na 
základě aktuální potřeby zadavatele stanovuje hodinovou sazbu ve výši 1.300,- 
Kč bez DPH. 

Stranu č. 5 až 11 připravil: Mgr. Vladimír Mašek, místostarosta města, 

                                             tel.: 775 232 821, e-mail: vm01@seznam.cz 
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Inzerát 
 

Město Jistebnice hledá uklízečku do SOKOLOVNY v Jistebnici.  
Práce 3 hod/týdně. Nástup ihned. Zájemci volejte na tel. číslo 383 335 417. 
 

 

Oznámení 
 
Gratulace v rámci SPOZ (sbor pro občanské záležitosti) k jubileu 80, 85, 90 – 100 
v prvním pololetí letošního roku (1.1. – 30.6.2021) neprobíhaly osobními 
návštěvami, vzhledem ke covidové situaci. Gratulantům, kteří v tomto období svá 
jubilea oslavili, budou předány/zaslány písemné gratulace, dárkové knihy a 
stravenky v hodnotě 300,- Kč. Těm, kteří očekávali návštěvu z MěÚ Jistebnice, 
se velice omlouváme. 
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Plnění rozpočtu k 31. 5. 2021 
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Knihovna ožila akcemi 

Covidová opatření, která nás sužovala zatím po většinu roku 2021 se rozvolňují, tak i 
v knihovně doháníme zameškané akce. 15. června jsme v knihovně pasovali prvňáčky 
na čtenáře. Opět se akce konala za pomoci knihovnic z Milevska. Skřítkové Knihomil 
a Knihomol si s dětmi povídali o čtení a o knížkách, vyzkoušeli děti, jak jim jde čtení 
a pak zavolali královnu, která každého prvňáčka pasovala na rytíře řádu čtenářského. 
Každý nový čtenář dostal pamětní list, knihu, placku „Už jsem čtenář“ a průkazku do 
jistebnické knihovny. Tentokrát jsme nemohli bohužel pozvat rodiče, za což se 
omlouváme, ale při plánovaní akce jsme nevěděli, jak rychle se bude rozvolňovat, co 
bude nebo nebude dovoleno. Fotky z akce jsou na www.jistebnice.knihovna.cz. 

Na pasování navazovala hned druhá akce. Děti z 2. třídy přišly do knihovny na 
vyhodnocení „Nejlepší čtenář“. Druháčci opět hravou formou zachraňovali Knihonetu, 
která hrozila zánikem, protože děti nečtou. Každý přečetl kousek textu z knihy, kterou 
dostlaly při pasování v 1.třídě. Nejlepšími čtenáři byli vyhodnoceni Jozef Dikan a 
Štěpán Čechura. 

Další akcí, již několikrát odloženou, byla beseda Květnaté pásy v Jistebnici, která se 
konala 24.6.2021. O vzniku pásů, jejich smyslu a funkci přijela povídat RNDr. Kamila 
Vítovcová z Přírodovědecké fakulty Jihočeské university a o těch jistebnických, které 
máme u školy a v sadech, Ing. Zuzana Dlouhá. 

Ještě upozornění na besedu naplánovanou na 7. října 2021. Pozvání do knihovny přijala 
spisovatelka Markéta Harasimová. I tuto besedu jsme už dvakrát posunuli, tak snad 
tento termín vyjde. 

V minulém zpravodaji jsem vás seznamovala s knihami o Jistebnici, které postupně 
vydávali Jiří Pešek a Jiří Dinda a knihovna je má ve svém fondu. Nyní už je situace 
v knihovnách taková, že zájemcům bude umožněno si knihy v knihovně prostudovat. 
Tyto knihy nepůjčujeme domů!! 
 
Na závěr nabídka knižních novinek. 

Alena Mornštajnová:   Listopád 

Marek Eben:   Myšlenky za volantem 

Lucinda Riley:   Sestra slunce / 6. díl  Sedm sester / 

Jan Bauer:   Bratrstvo růžového kříže 

Katarína Gillerová:   Dívka v zrcadle 

Eva Romanová:   Vzpomínky 

Pavla Jazairová:   Z Etiopie a odjinud 

Marcela Mlynářová:   Bez bontonu, bez konvencí 

 
Uzavírka knihovny o prázdninách 
Dovolená            26.7.  - 13.8.2021 
Revize fondu      23.8. -  27.8.2021 

     Dagmar Nováková 
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Zvláštní doba 

Druhé pololetí školního roku 2020/2021 začalo na naší škole tak, jako na všech školách 
v republice, formou distanční výuky. Ta v plném rozsahu skončila 9. dubna. Od 12. 
dubna do 16. května se formou rotační výuky učili žáci 1.-5. třídy. Od 24. května se do 
běžné výuky zapojili i žáci 2. stupně. 

Aby se mohli všichni žáci účastnit on-line výuky, zapůjčila škola některým notebooky. 
Společnými silami všichni výuku zvládli a těšili se do školy na své spolužáky, 
kamarády a učitele. 

V době pandemie škola investovala do HW a infrastruktury. Došlo k propojení budov 
optickým kabelem, výměně PC ve sborovně, vybudování a vybavení učebny 
přírodních věd ve staré škole. 

Díky nařízením vlády se nekonaly žádné kulturní a sportovní akce. Škola se pouze 
zapojila do on-line soutěže v anglickém jazyce. Dorothea Pincová, žákyně 7. třídy, se 
umístila mezi nejlepšími soutěžícími, a to na 2. místě.  Šimon Šindelář, žák 8. třídy, 
dobyl v Olympiádě z dějepisu krásné 7. místo. 

Pro žáky a učitele 1. a 2. třídy byla připravena beseda v Městské knihovně v Jistebnici. 
Proběhlo zde „pasování“ nejlepších čtenářů. 16. června se učitelé a žáci 1.-5. třídy 
vydali do Kovářova. Zde navštívili zážitkový park Zeměráj. 21. června se žáci prvního 
stupně v rámci projektového dne zúčastnili přednášek o včelách, sázení stromů, 
myslivosti a rybářství. 

21. června navštívili šesťáci a sedmáci Záchrannou stanici ohrožených zvířat ve 
Voticích a osmáci a deváťáci památník Terezín. 

Poslední školní den jsme se rozloučili s 22žáky 9. třídy. Přejeme jim úspěšný start 
do jejich dalšího studijního a osobního života. 

Všem učitelům a pracovníkům školy přeji krásné léto. 

        Kamila Kumžáková 

         

Ze života mateřské školy  

Také ve 2. pololetí školního roku 2020-2021 jsme museli brát ohledy na aktuální 
epidemiologickou situaci. 

1. března došlo k uzavření školky. Distanční výuka v mateřských školách se stala 
povinnou pro předškolní děti, a tak paní učitelky posílaly náměty na různá témata pro 
děti. Koho by to napadlo, že se i ve školce budou děti připravovat na nástup do školy 
na dálku, distančně. 

Od doby uzavření provozu mateřské školy se v ní hodně změnilo. Všichni zaměstnanci 
pracovali na zvelebení prostředí mateřské školy, uklízeli po malířích, dezinfikovali 
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třídy a hračky. Jelikož stále probíhala přístavba MŠ a rekonstrukce sociálního zařízení, 
tak stavební firma využila toto období k venkovním úpravám. 

12. dubna se do mateřské školy vrátily jen předškolní děti. Vše zvládly s úsměvem. 

Zápis do 1. třídy pro školní rok 2021/2022 se konal dne 21. dubna na prvním stupni 
základní školy za dodržení epidemiologických opatření tak, aby nedošlo k vyšší 
koncentraci osob v prostorách školy. Byl bez přítomnosti dětí. Vyplněnou žádost o 
přijetí dítěte do základní školy doručil zákonný zástupce osobním podáním ve škole. 
K povinné školní docházce bylo přijato 19 dětí.  

30. dubna přišly děti do mateřské školy v čarodějnických kostýmech. Učitelky se 
snažily dětem přiblížit podstatu tradice, pálení čarodějnic, formou hry a nabízených 
činností. Čarodějnice a čarodějové stavěli čarodějnické doupě, vařili lektvar, létali na 
koštěti, vyráběli, kouzlili, cvičili postřeh a tancovali. Všem to moc slušelo a celé 
dopoledne jsme si užili. 

10. května se do mateřské školy mohly vrátit všechny děti. Děti se po znovuotevření 
školky na své vrstevníky těšily. Po návratu byly šťastné a spokojené, s radostí dělaly 
všechny činnosti, které v mateřské škole probíhají. 

Člen Svazu včelařů, pan M. Vavřík, nás pozval v první polovině května ke svému 
včelínu, kde dětem vyprávěl o svém koníčku, včelaření. Jeho vyprávění o životě včel 
bylo velmi poutavé. Děti získaly mnoho nových informací, měly možnost přemýšlet a 
ptát se na vše, co je zajímá. Velkým zážitkem byla ukázka živých včel v úlu. Touto 
cestou bychom chtěli poděkovat panu Vavříkovi za vstřícné setkání a včelařům, kteří 
dětem věnovali milý dárek – čtyři sklenice medu. 

1. června jsme společně v mateřské škole oslavili MDD. Sluníčko příjemně hřálo po 
celý den, a tak jsme mohli být nejprve na školní zahradě a poté jít na návštěvu 
k místním hasičům. Na zahradě jsme si zatancovali, vyzkoušeli nové herní prvky a 
opekli vuřty. Po příchodu k hasičárně se nás hned ochotně ujali hasičky a hasiči. Děti 
mohly nahlédnout do garáží, kde se parkují výjezdové vozy a rovněž nahlédnout do 
klubovny. Dozvěděli jsme se, co všechno takový hasič dělá a co musí znát a umět. Bylo 
to moc hezké setkání a děkujeme zúčastněným hasičkám a hasičům za poutavou 
exkurzi. 

O týden později, 11. června zavítalo do naší mateřské školy divadlo Kolem. Pod širým 
nebem zahrálo dětem činoherní pohádku Hledá se kamarád, aneb jak Honza potkal 

medvěda. Děj pohádky byl o potřebě a důležitosti přátelství.  

Pomalu se nám školní rok chýlí ke konci a nám nezbývá nic jiného, než se rozloučit 
s předškoláky, kteří již v září usednou do školních lavic. Slavnostní rozloučení 
proběhne 28. června na školní zahradě. 

Všem dětem přejeme krásné prázdniny, hodně sluníčka a úspěšný start do 1. třídy.  

Olga Vavříková, vedoucí učitelka 
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Jistebnice 21. 6. 2021 

Vážení a milí přátelé, 
v uplynulých týdnech se život farnosti, tak jako jinde, začal pomalu obnovovat i 
společným setkáváním a bohoslužby jsou v současnosti opět volně přístupné, za což 
jsem velmi rád. V jarním období se nám podařilo ve spolupráci farníků se spolky a 
dobrovolníky úklidem a vysázením nových stromů dále posunout obnovu farní zahrady 
tak, aby mohla více sloužit veřejnosti, za což všem patří upřímné díky. 

Na tomto místě chci upřímně poděkovat všem, kdo svou pomocí, svými dary a 
modlitbou podporují činnost farnosti, ale i těm, kteří nemalou měrou umožňují 
rozběhnutí další etapy oprav našeho kostela sv. Michaela, archanděla. V letošním roce 
začínáme další část, a to opravu fasády. Díky patří nejen jednotlivcům, ale i spolkům 
a Městu Jistebnice. Abychom vyjádřili svou vděčnost za provedené práce na 
rekonstrukci věže a střechy kostela, pozvali jsme na pátek 25. června na faru k setkání 
ty, kteří se na opravách v uplynulých letech a měsících přímo podíleli nebo podílejí.  

Nyní se nacházíme na začátku léta, kdy se nejen najde mnoho práce venku, ale mnozí 
hledáme také odpočinek, dovolenou a prázdniny. Chtěl bych vám popřát, ať tyto dny 
naplní pokoj nejen pracovní, ale také ten duchovní, který nám dodává radost a sílu jít 
dál. Jsme pozváni na tomto světě směřovat své kroky k dobru, a tak naše cesty jsou 
prostoupeny setkáními s druhými lidmi, kterým dobro můžeme prakticky každý den 
prokazovat. Ale to prvotní nastavení je v našem srdci, které je obrazem Boha, vidět 
dobré věci kolem sebe s širokým, otevřeným srdcem. A Bůh miluje člověka a touží, 
aby byl dobrý a šťastný. 

Rádi bychom od září rozběhli setkávání k přijetí svátostí křtu či biřmování v r. 2022, a 
tak bych chtěl vyzvat ty z vás, kdo byste o tom uvažovali, abyste se u mě, prosím, 
ohlásili.  

Srdečně vás jménem celé farnosti zveme na pouť sv. Marie Magdaleny v neděli 25. 
července. Mše svaté budou v kostele sv. Michaela v 9.30 a u kaple sv. Marie 
Magdaleny v 15.00 h, kterou bude sloužit P. Pavel Kuchta O. Praem. Po mši u sv. Máří 
jste od 16.00 h zváni na koncert hudebních mistrů Jaroslava Kulhana (violoncello) a 
Jiřího Krejčího (klarinet). 

Také bych rád pozval děti na farní dětský tábor, který pořádáme od 25.7. do 1.8.2021 
v Bernarticích. 

Prázdninový program a informace o bohoslužbách sledujte, prosím, ve vývěsce u 
kostela a na webu farnosti http://farnostjistebnice.cz/. 

Přeji všem dobrý čas nejen k práci, ale i k odpočinku a vyprošuji ochranu na cestách. 

P. Pavel Němec, administrátor farnosti Jistebnice 
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Názory občanů 
Jelikož na veřejných schůzích ZM se příliš zastupitelů neangažuje svými názory, 

připomínkami či náměty od voličů, tak přispěji já. Jsou to však i názory občanů, se 

kterými hovořím a kteří ukazují na některé věci, jež se jim nelíbí. 

– Třeba poplatky ze psů? Jak se těch cca 40.000,- Kč využije pro pejskaře? Např. 

stojánky se sáčky na psí exkrementy v místech, kde občané chodí se psy...? 

– Dále na co je kamera za zámečkem, kde mladí občané dělají nepořádek, i když 

tam mají odpadkový koš. Proč musí pracovní skupiny po nich stále uklízet, když 

mají jinou práci. Stejně se záběry kamery nesmí použít, pokud tam nebudou 

agenti GRU. 

– Občané se ptají, kdy se udělá fasáda na KD v Jistebnici? Všechny KD ve 

vesnicích a osadní domky září novotou, ale v Jistebnici chátrá. Asi něco zamrzlo. 

– Na můj dotaz na veřejné schůzi ZM proč nejsou odstraňovány autovraky, tak mi 

bylo sděleno, že se odstraňují v rámci správního řízení a že to musí proběhnout 

v souladu s platnou legislativou. To je snad jasné každému a město má snad 

právního poradce. Tak proč stojí autovrak v Třešňové ulici nejméně 3 roky a nic 

se neděje? Všude to jde, u nás ne! 

– Rovněž zápisy ze schůzí ZM na stránkách města jsou strohé, že si z toho občan 

moc nevezme. Na můj dotaz na novou cestu ke škole je v zápisu uvedena 

odpověď starosty, cituji: „vyjádření k řízení k cestě ke škole, dřívější zástavbou 

se též zahustilo zastavitelné území“ konec citace ze zápisu. Co si o tom má občan 

myslet a co podepisují ověřovatelé zápisu? Bludy! 

– A co teprve nový sběrný dvůr ve Spojovací ulici. Občané o něm nevědí (proč 

nebylo uvedeno např. ve zpravodaji, že byl otevřen (asi tajné, aby tam lidi 

nechodili). Navíc si musí každý nosit telefon, aby si zavolal pracovníka, který 

odpad vybírá. Zajímalo by mě, kolik už tam bylo lidí s odpady? To je kabaret, 

když zavoláte, možná přijde i …!! 

Navrhuji, aby se nepsalo stavební skupina, protože nic nestaví. Je to pracovní skupina, 

která v zimě uklízí sníh a sype chodníky, pak to zametá, dále se seče tráva, nakonec se 

uklízí listí a je zima. Stavební skupina by přece opravila vstup chodby na radnici či 

v zámečku k lékařům. Je to HNUS a vizitka vedení obce. 

Závěrem: exstarosta tvrdíval, že Jistebnice je významné turistické centrum. To měl asi 

klapky na očích. Když náhodou turista do města zabloudí, tak si dopoledne nedá ani 

kávu, jedině na stojáka, jako někteří občané. V jedné ruce kávu, v druhé sekanou 

s hořčicí a rohlík si musí položit na odpadkový koš. Když je možnost si kávu koupit, 

není možnost se s ní posadit a vypít si ji. Posezení na chodníku být nemůže, ale auta 

na chodnících parkovat mohou? Nájezd pro kočárky, kola a lidi, kteří chtějí projít např. 

parčíkem nelze využít, protože jsou zabrány auty, které tam parkují.  A toto jsou názory 

občanů, které v tomto článku pouze tlumočím. 

          Milan Bastl 
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Informace Okrašlovacího spolku Jistebnice 

Vážení spoluobčané,  

na jaře jsme se s mnoha dalšími dobrovolníky zapojili do celostátní 
akce ,,Ukliďme Česko“ a vyčistili společnými silami přibližně 60 
km talut. 

V Plechovské cestě jsme umístili dvě lavičky, které poslouží k odpočinku během 
vašich procházek. Na obnovenou cestu na Křivošín jsme nezapomněli. Po jejím 
zavalení vývraty během loňské letní bouřky jednáme o jejím znovuobnovení a 
vytvoření bezpečného průchodu. 

Také pro letošní rok vyhlašujeme pro období 1. 5. až 31. 8. Jistebnického Krasoně 
resp. ,,Prasoně“ a chceme opět motivovat spoluobčany k zájmu o zlepšování vzhledu 
našeho města. Tato soutěž má na našem webu samostatnou záložku, v které mj. najdete 
podrobná pravidla soutěže. Své pozitivní i negativní podněty na ocenění můžete podat 
ústně kterémukoli členu spolku nebo e-mailem na okraslovak@seznam.cz. 
Fotodokumentace k návrhu od přihlašovatelů je vítána, pokud ji neposkytnou, pořídí si 
ji členové spolku sami. 

 

Za Okrašlovací spolek Vanda Pincová, Ivana Pešková a Jiřina Svobodová 

 

 

Hasiči Jistebnice 
Vážení příznivci, 

nejprve bych chtěl poděkovat našim členům a spoluobčanům při sběru kovového šrotu.  

Během pandemie jsme měli všechny naše akce zastaveny, tak jsme se věnovali 
drobným úpravám v Domě hasičů a na tábořišti. Po zmírnění epidemiologických 
opatření jsme s mladými hasiči opět začali trénovat. Tentokrát na okresní soutěž, která 
se konala 5. června v Malšicích. Na této soutěži jsme obsadili pěkné deváté místo. 

Nyní nás čeká stavba letního tábora a jeho zprovoznění. O pouti bude opět den 
otevřených dveří v Domě hasičů a na konci prázdnin se chystáme uspořádat pro děti 
rozloučení s prázdninami, které bude probíhat u Smolíka. 

Všem našim příznivcům přejeme pěkné prožití letního období a dovolených, a dětem 
pěkné vysvědčení a krásné prožití letních prázdnin. 

Za SDH Jistebnice 

Jaromír Netolický 
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Práce na střeše a opravách domu č.p. 83 v Sedlecké ulici 

jsou vidět 

Neskonalé díky patří nám všem. V plánech na budoucí využití byla a stále je vize 

pochlubit se naší Jistebnicí. Celý „projekt“ Vildova mlýna je třeba vnímat jako 

velkou chloubu. Po třech letech se tu píše příběh o komunikaci, souvislostech a 

spojení.  

Na otázku, komu tím vším prospějeme, asi nejde úplně jednoznačně odpovědět. 

Zapojení více než 80 lidí na brigádách a dalších, kteří nás podporují finančně, nám 

ukazuje, že lidem není lhostejné dění okolo nás. Z prací na opravách starého domu se 

stává společenská událost, která nás baví a naplňuje dobrou náladou a úsměvem. 

Užíváme si to. 

V rámci léta ve Vildově mlýně bude nainstalována výstava, kde si můžete 

prohlédnout to, kde bude dění za poslední tři roky vidět to, co už si možná ani 

nepamatujete. 

Vzhledem k vyčerpání nejen fyzických, ale i finančních zdrojů, práce na nové střeše 

na pár měsíců pozastavíme a budeme si užívat léto. Otevřená výstava, sousedské 

posezení a každé úterý pravidelná kultura. Film, přednáška, večer s kytarou … 

 Zastavte se strávit příjemný čas v klubovně Vildova mlýna. 

S láskou a mírem          

Spolek Sedlecká 



22 
 

O květnatých pásech 

O tom proč… 

V minulosti byla naše kulturní krajina tvořena pestrou mozaikou nejrůznějších typů 
stanovišť. Vlivem intenzivního hospodaření, často s použitím pesticidů, či naopak 
opuštěním obhospodařovaných ploch, tato pestrost téměř vymizela. Například dospělý 
motýl ke svému životu potřebuje kvetoucí porosty jako zdroj nektaru, jiná místa pak 
používá k odpočinku, k námluvám nebo k nocování (např. keře, remízky, lesní lemy). 
Nesmíme však zapomenout, že většinu života tráví motýli ve stadiu housenky, která 
mívá odlišné nároky na životní prostředí. Proto je nutné zdůraznit potřebu pestré 
krajiny, v níž se střídají různá stanoviště. Celých 40 % našich denních motýlů a 
vřetenušek aktuálně patří do nějaké kategorie ohrožení. I města a obce, zahrady a 
jedinci mají možnosti, jak hmyzákům napomoct. 

Jednou z možností, jak navýšit biodiverzitu ve městech, je jiný přístup k údržbě 
stávající městské zeleně. I městské trávníky, parky a zahrady jsou vhodná místa pro 
kvetení a mohou být šancí nejen pro motýly. Příliš časté sečení trávníků na obecních 
pozemcích i v soukromých zahradách vytváří sterilní prostředí, z něhož rychle mizí 
nejen motýli, ale i drtivá většina ostatních skupin organismů. Pouze jediný z našich 
druhů, okáč poháňkový, dokáže na takových plochách v oslabených počtech 
dlouhodobě přežívat. Trávníky bychom rozhodně měli sekat. Pokud je necháme 
neposečené třeba jednu nebo dvě sezóny, začnou z nich postupně mizet kvetoucí byliny 
a převládnou některé vyšší, konkurenčně zdatné trávy, např. třtina křovištní nebo ovsík 
vyvýšený. A pokud vzdáme péči o bezlesá stanoviště zcela, na drtivé většině našeho 
území časem vyrostou křoviny a les. Jiná věc ovšem je, jak často, kdy a jakým 

způsobem trávníky sekat, aby to vyhovovalo motýlům, kvetoucím bylinám a dalším 
organismům. Hlavním pravidlem by se měla stát rozmanitost. Pokud chceme na 
zahradu přilákat co nejvíce motýlů a jiného hmyzu, nesmíme ji posekat celou v jednom 
termínu. Vhodná je např. tzv. mozaiková seč. Péči o trávník lze také rozrůznit. Nepříliš 
využívané části větších zahrad stačí posekat dvakrát do roka. Část trávníku také 
doporučujeme ponechat neposečenou přes zimu kvůli hmyzu, který v něm přezimuje. 
Na jaře pak stařinu posekáme a ještě chvíli necháme někde poblíž. Sekání samozřejmě 
přizpůsobujeme i místním podmínkám, např. vlhkosti a úživnosti stanoviště nebo 
aktuálnímu počasí. Různé trávníky prostě potřebují různorodou péči a nalezení její 
optimální podoby může chvíli trvat.  

Vhodným doplňkem městských trávníků se mohou stát tzv. květnaté pásy, takové, 
které jsme v Jistebnici založili s Okrašlovacím spolkem v roce 2019. Jeden větší mezi 
školou a jídelnou, druhý menší u schodů do školy, třetí o sezónu déle v sadech. Jde o 
plochy oseté semínky původních dvouděložných bylin, které podporují biologickou 
rozmanitost rostlinných i živočišných druhů.  

O výsevní směsi  

Výsevní směs byla navržena přímo pro nás tak, aby co nejlépe odpovídala půdním a 
klimatickým podmínkám Jistebnice. Seznam vysetých rostlin si můžete přečíst na  
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informační tabuli umístěné přímo u pásu. Nejedná se o komerční směs, kterou 
zakoupíte v každém zahradnictví. Všechny druhy ve směsi použité jsou u nás 

původní a semínka pochází z oblasti kolem Regensburgu ze semenářských ploch 
blízko českých hranic. V ideálním případě samozřejmě využíváme místní osivo, ale v 
České republice zatím existují regionální směsi semínek pouze pro některé regiony. 
Kvalita u nás prodávaných osevních směsí navíc bývá velice různorodá. Bývají v nich 
cizokrajné druhy, různé letničky (ne vytrvalé rostliny) a také velké procento 
všepohlcujících trav, které do porostu nalétají samy a netřeba je dodávat. Na pohled 
mohou být takové porosty velmi líbivé, ale hmyzu příliš neposlouží a nepůvodní druhy 
se mohou šířit do volné krajiny a vytlačovat naše druhy. Květinové záhony, které často 
zkrášlují naše města se mohou stát pro dobře létající motýly (otakárkové, babočky 
apod.) vítanými zastávkami pro načerpání energie, pokud obsahují nektaronosné 
byliny. Motýli v nich však obvykle nenajdou živné rostliny a klást vajíčka tak musí 
jinde. Semínka bylin, o které v zahradě stojíme, můžeme samozřejmě v okolí sami 
nasbírat a aktivně je dosít. Výhodou takového postupu je jistota regionálního původu 
rostlin (a jejich adaptabilita na místní podmínky), nebylo ale v našich silách takové 
osivo zajistit. Mnohdy na zahradu motýly přilákají i rostliny zdánlivě neužitečné. 
Příkladem může být kopřiva, jejímiž listy se živí housenky baboček, nebo pcháče 
produkující množství kvalitního nektaru.  

O péči o pásy 

Pravidelně pásy monitorujeme a sečeme, abychom podpořili růst některých rostlin a 
také eliminovali nežádané trávy a jednoleté plevele. Snažíme se, aby byla v každém 
květnatém pásu také vždy nějaká neposečená část, která kvete a poskytuje opylovačům 
potravu. Motýlům a dalšímu hmyzu (zejména přezimujícím stadiím) by prospělo i 
ponechání části neposečené biomasy přes zimu. Pásy v případě potřeby také plejeme.  

O vývoji našich pásů 

Vývoj pásů je zaznamenán 
v následující tabulce. Monitoring 
druhů v pásech v roce 2021 teprve 
proběhne. Pás v sadech má za sebou 
o jednu sezonu méně, zakládali jsme 
jej déle než první dva. Kromě sečení 
(a hrabání) a pletí obnáší péče o pásy 
také pravidelné monitorování a 
hlídání a jednou za rok přijíždí 
botanička z Jihočeské univerzity 
spočítat uchycené druhy.  

Letos to začalo na pásech trochu jinak. Na jaře byla potřeba udělat u školy nový 
chodník a pás tak posloužil jako odkladové místo pro stavební materiál. Plochu pásu 
jsme vlivem toho trvale zmenšili a je také možné, že došlo k poškození některých již 
zapojených rostlin. Pokusili jsme se plochu upravit a dosít některá semínka a doufáme, 



Květnaté pásy 
 

23 
 

že k poškození pásu ve velké míře nedošlo, dosetí se ale projeví spíš až v další sezóně. 
V sadech byl letos v květnu pás „zaplevelen“ např. kopřivami a pryskyřníkem. Tak 
jako ostatní plochy jsme v druhé sezoně museli proplít od nežádoucích druhů, i tento 
bude potřebovat trochu péče navíc. Obsekali jsme ostrůvky s žádoucími druhy a nadále 
budeme pás (i ty ostatní) hlídat a monitorovat.  

A komu tím prospějeme? 

V Českých Budějovicích květnaté pásy fungují už několik let a pravidelně 
s pracovníky Přírodovědecké fakulty naše plochy konzultujeme. Od roku 2017 je 
v Budějovicích prováděn monitoring květnatých pásů. Jak na pásy reagují motýli je 
vidět v následujícím grafu.  

 

Červené sloupce jsou intenzivně sečené trávníky (adekvátní plocha k ploše květnatých pásů), modré sloupce 
jsou nesečené plochy (respektive 2x sečené za sezónu) a zelené sloupce ukazují početnost motýlů zachycených 
na květnatých pásech. Osa Y značí početnost všech zachycených druhů motýlů dohromady a za celou sezónu 
monitoringu. 

Pokud necháme rostliny ve městech vykvést a plodit, nemají z nich užitek pouze 
motýli. V první řadě prospějeme dalším opylovačům – samotářským i medonosným 
včelám, čmelákům, mnoha druhům brouků aj. Vyšší trávy a byliny pak mohou být 
živnými rostlinami pro motýlí housenky a další býložravý hmyz. Čím více hmyzu, tím 
lépe se budou mít i jeho predátoři, především hmyzožraví ptáci (a na své si přijdou i ti 
semenožraví). Změna přístupu k městské zeleni či zahradám bude samozřejmě 
prospěšná i samotným rostlinným společenstvům. Při správné péči o trávníky 
dokážeme podpořit dvouděložné kvetoucí byliny, které se stihnou vysemenit. 
Doufáme, že se vám květnaté pásy zalíbí. Vždyť barevné luční květiny, kolem nichž 
poletují pestří motýli a bzučící včely, patří k nejkrásnějším obrazům, které nám příroda 
nabízí.  

Chápeme, že ona líbivost je vysoce individuální. Ale je opravdu hezčí například na drn 
vysečená a suchá plocha, která bývá v létě (nejen) naproti pásům (na fotce vlevo)? 
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Pásy jsou živé, vyvíjející se společenství, takže někdy v nich převládne nějaká rostlina 
před jinou a někdy jí může být i rostlina nežádoucí. Takové případy řešíme v pásech 
cíleným pletím, nebo snahou o včasnou seč. V loňském roce jsme nechali malý pás 
vysemenit. Zrající rostliny, jak už to bývá, zasychají a nevypadají možná až tak 
vzhledně, ale do nového školního roku vstupoval pás podle plánu již posekaný. Je 
jasné, že si to každý mohl také představovat jinak. O letničkových směsích nebo 
květinových záhonech bylo psáno výše. Někomu se může zdát hmyz obtěžující a 
květiny alergenní a dostatečně nehezké, že je pás plný plevele, může vládnout dojem, 
že luk máme za humny spoustu (ale fakt je, že ne třeba až tak kvalitních),…Ale hmyz 
potřebuje pestré prostředí. I my potřebujeme pestré prostředí.  

Proto jsme založili květnaté pásy.  

Za tým pečující o květnaté pásy děkuji za pozornost 

Zuzka Dlouhá 
facebook.com/Květnaté pásy Jistebnice 
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Putování 

Lidé putují pěšky z různých důvodů. Někteří chtějí poznat krásná místa, jiní si udržet 
kondici, další obnovit tradici svých předků nebo přinést své starosti a bolesti na 
posvátná místa. Při tom překonávají strázně a útrapy cesty s lidmi různých generací, 
což vyžaduje vzájemnou ohleduplnost a pomoc.  

Ve čtvrtek 20. 5. 2021 se vydalo 8 statečných na pouť z Jistebnice do Sedlce. Posílili 
jsme bohulibou aktivitu farníků z Mladé Vožice, kteří už popáté uskutečnili pouť 
z Mladé Vožice na Svatou Horu. Obnovili jsme tak tradici, na kterou vzpomínají 
pamětníci nejen z Mladé Vožice a okolí, ale i z Jistebnicka a Nadějkovska. Poutníci 
z Nadějkova kdysi s sebou nosili dřevěnou sošku Panny Marie Svatohorské tzv. 
nadějkovskou madonu, která byla umístěna ve výklenku kaple stojící na sever od 
náměstí v Nadějkově. Dnes je tam její kopie. Jistebnická poutnická větev vznikla už 
v loňském roce, ale v důsledku protikoronavirových opatření se mohla pouť uskutečnit 
jen v omezeném počtu poutníků, takže celou pouť až na Svatou Horu (70 km během 3 
dní) absolvovala 1 poutnice, stejně jako v letošním roce. I letos totiž trvají covidová 
omezení, mezi kterými byl i zákaz ubytování, a tak se v Sedlci a v Krásné Hoře 
nocovalo ve stanu, což bylo v současném deštivém počasí poněkud nepříjemné. 

Ačkoliv to zní neuvěřitelně, pršelo hlavně v noci. Zažili jsme ve čtvrtek jen menší 
přeháňku od Nehonína do Stružince. V pátek bylo sice zamračeno, ale na cestě nám 
nepršelo a v sobotu byla také jen jedna drobnější přeháňka. Možná zapůsobil 
Murphyho zákon, že jsem při zamračené obloze navlékala pláštěnku na batoh a nebo 
přímluva „ať nám po cestě moc neprší“. Dokonce nám na cestu zasvítilo několikrát 
sluníčko, poprvé při poutnické písni Slunce ať svítí, kde jsi ty. 

Cestu jsme vybrali mimo hlavní silnice, takže jsme se kochali májovou přírodou. Na 
Šibeničním vrchu nad Jistebnicí jsme při krásném výhledu na kopečky a naše rodné 
vesničky neodolali a zazpívali píseň Čechy krásné, Čechy mé. V Ostrém bylo příjemné 
zastavení na výborné gulášové polévce s domácím chlebem a kávě s buchtami. 
Děkujeme Markétce Bolkové a Ivance Rynešové. Další cesta vedla ke kapli u Dobré 
vody v Karhanech, kde už se stávají tradicí Bavorské zpívané litanie a všechny 4 sloky 
naší hymny. Putovali jsme dál kolem Monína a Kozince na rozcestí k Jetřichovicím, 
odkud jsme popošli ke kapli, která má nádherný portál, ale pomalu začíná chátrat a 
okolí je neudržované. S Mladovožickou poutnickou větví jsme se setkali na rozcestí 
k Šánovicím. Do Sedlce nás dorazilo také 8, i když se cestou měnil počet 
doprovázejících poutníků.  

V pátek a v sobotu se přidávali další a další poutníci, někteří nás jen část cesty 
doprovázeli, a na Svatou Horu doputovalo 54 lidí z víc jak desítky farností, z toho bylo 
asi 12 dětí ve věku 4 – 12 let. Těšíme se na příští rok a doufáme, že nás nepotká další 
překvapení ve formě Covid 22 a bude nás víc, třeba jako v květnu 2019, kdy na Svatou 
Horu došlo přes stovku poutníků.  

Marie Bendová 
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Brigáda u Vildy 

Během svačiny při brigádě na Vildově mlýně vyprávěl Vláďa Švestka zajímavý 
příběh, ve kterém byl klíčovou postavou právě Vilda.  

Vilda Štěpánek se narodil 21. 6. 1938 v Táboře, pocházel z mlynářské rodiny a 
myslím, že vůbec neměl šťastné dětství. V Jistebnici chodil až do čtvrté třídy a potom 
byl umístěn v dětských domovech v Nové Bystřici a ve Vodňanech. Z těchto domovů 
několikrát utekl a byl opakovaně vracen zpět. Jeho spolužák mi vyprávěl, že když se 
vrátil z toho posledního dětského domova, tak že už to „nebyl on“ tak, jak ho dříve 
znali. Prý tam zažil hrozné věci a vyslovil domněnku, že tento zážitek se trvale 
podepsal na jeho duševním zdraví. Můj tatínek mi vyprávěl, že slyšel paní 
Štěpánkovou (maminku Vildy) říkat sousedce – po tom, co jeho bratr spáchal 
sebevraždu, že: „Jak to má těžký, zdravej se voběsil a blázen mi zůstal na krku.“ 
Vyslovila to v přítomnosti Vildy a tatínek říkal, že mu bylo Vildy líto! Vyučil se 
lakýrníkem, ale ve dvaceti létech mu byl přiznán invalidní důchod. Za pomoci 
tehdejšího předsedy MNV pana Ludvíka Duška mohl zůstat bydlet ve svém rodném 
mlýně, který mu ale nepatřil. Skutečným majitelem bylo město nebo tenkrát obec 
Jistebnice, ale to Vilda nikdy nepřipustil. Vždycky se považoval za majitele! Vilda 
byl obdařen malířským talentem a jeho obrazy zdobí mnohé jistebnické domácnosti. 
Často také psal a jeho velmi svérázný projev, rukopis i podpis byl naprosto 
nenapodobitelný. Měl velkou slovní zásobu a dokázal s obrovským zápalem mluvit a 
rozvádět svoje myšlenky desítky a desítky minut bez přestávky. Někdy bylo opravdu 
těžké se s Vildou rozloučit, když byl zrovna ve „formě“. Miloval zvířata, přírodu, 
rozhledny, včelařil a myslím, že byl prvním opravdovým jistebnickým cyklistou. 
V době, kdy velká většina lidí měla obyčejná kola, Vilda už měl „galuskáč“. Kolo 
provázelo Vildu po celý život i v době jeho smrti. Několikrát mi vyprávěl, že už byl 
v nebi a že je to tam krásný. Myslím si, že to tam „nahoře“ musel mít opravdu dobrý, 
protože zemřel náhle, na místě, kde to miloval, při vyjížďce na svém kole. 

Příběh, který vyprávěl Vláďa Švestka, se udál v době, kdy v Jistebnici ještě byla 
služebna policie. Švestkovi sousedí s mlýnem, kde Vilda bydlel a byli něco jako jeho 
rodina. Vilda tam často chodil a taky u nich byl mnohokrát hostem u společného 
stolu. Jednou bylo Vláďovi divné, že se Vilda pár dní neukázal, tak ho šel navštívit. 
Vildovi, který snad – pokud já vím – nikdy nemarodil, bylo opravdu zle! Ležel 
v posteli a vypadal hrozně. Vláďa nic nedal na jeho protesty a zavolal záchranku. 
Dalo by se říct, že mu zachránil život, protože Vilda na tom byl tak špatně, že už 
nemohl chodit. Když ho byl Vláďa v nemocnici navštívit, tak už na tom byl Vilda 
mnohem lépe a přestože si velmi chválil, jak pěkně o něho pečují a jaké jsou tam 
hezké sestřičky, přesvědčil Vláďu, že musí domů! Jeho projev byl tak sugestivní, že 
Vláďa došel za panem primářem a ptal se na možnosti Vildova propuštění 
z nemocnice. Pan primář řekl, že to vůbec nepřipadá do úvahy, protože ještě nevědí, 
co Vildův stav způsobilo a že by doma mohl zemřít. Když to Vláďa Vildovi 
svědomitě přetlumočil, tak se na něho Vilda podíval a řekl: „Ale Vlaďoušku, umřu já 
nebo ty?“ podepsal reverz a jel s Vláďou domů. 
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Vilda se doma skutečně brzy uzdravil a zase Švestkovi navštěvoval jako dřív. Pořád 
mu ale vrtalo hlavou, co se mu to vlastně stalo, že mu bylo tak zle, a protože krátce 
před tím, než onemocněl, byl u Švestků na obědě, vyslovil neuvěřitelnou domněnku: 
„Vlaďoušku, ty jsi mě chtěl votrávit!“ Vláďa zůstal jako opařený a Vildovi se to 
snažil vymluvit, ale bylo to marné. Kdykoliv Vilda přišel na návštěvu nebo na jídlo, 
pořád mluvil o tom, že ho Vláďa otrávil. Bylo naprosto zbytečné něco Vildovi 
vymlouvat, on to pořád opakoval a zdůrazňoval. Když už to trvalo nějaký čas, tak 
Vláďa v zoufalství nebo snad v naději, že dá Vilda konečně pokoj, řekl: „Jó, Vildo, já 
jsem tě chtěl otrávit!“ Vilda opravdu přestal s obviňováním a Vláďa si myslel, že je 
to konečně vyřešené, až do chvíle, kdy dostal předvolání na místní služebnu policie. 
Tam mu k jeho obrovskému zděšení sdělili, že Vilda na něho napsal trestní oznámení. 
Když jim Vláďa vysvětlil, co se stalo a jak to ve skutečnosti bylo, tak se omlouvali, 
že to musí řešit takhle, protože Vilda oznámení poslal do Tábora. Vildu dobře znali, 
takže kdyby to poslal do Jistebnice, určitě by se s ním nějak domluvili, ale takhle to 
dostali od nadřízených a Vláďa byl vlastně u výslechu. Poradili mu, že by bylo 
nejlépe, kdyby Vildu přesvědčil, aby obvinění stáhnul, protože jinak se to bude řešit 
soudně. Vláďu to opravdu hodně mrzelo a snad i trochu naštvalo! Došel za Vildou a 
když se ho ptal, proč to udělal, tak se na něho podíval a naprosto bezelstně 
odpověděl: „Ale Vlaďoušku, dyť ty jsi mi to přece sám řek.“ Když Vildovi vysvětlil 
všechny důsledky jeho oznámení, tak Vilda souhlasil s tím, že obvinění stáhne. Musel 
to ale udělat v Táboře, tak ho tam Vláďa dovezl a vyšetřovatel, který to s Vildou měl 
sepsat, mu řekl, ať počká, že to bude trvat asi dvacet minut. Tak Vláďa čekal. Čekal 
půl hodiny, čekal hodinu a už mu to začínalo být divné a taky měl strach, že se něco 
komplikuje. Asi po hodině a půl se konečně otevřely dveře a vyšetřovatel jemně tlačil 
rukou neustále mluvícího Vildu z kanceláře. Rozloučil se s Vildou, Vláďovi řekl, že 
je všechno v pořádku a otočil se, aby se mohl vrátit do kanceláře. Vtom ho Vilda 
rychle chytil za rukáv a řekl: „Počkejte, já jsem vám ještě chtěl něco vysvětlit.“ 
Vyšetřovatel se unaveně otočil na Vláďu a řekl: „Pane Švestka, odveďte si prosím 
vás pana Štěpánka, všechno je vyřízené.“ Tak i takový byl Vilda Štěpánek, který se 
někdy také podepisoval William.  

 Karel Novák II. 

 

Foto: Vladimír Švestka, fotka byla pořízena krátce před Vildovou smrtí 
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Svořížské děti oslavily svůj den na dopravním hřišti 
 
V sobotu 5. června připravily svořížské ženy ve spolupráci s místními dobrovolnými 
hasiči zábavné odpoledne pro děti. Mezinárodní den dětí tak omladina letos oslavila 
v sedle jízdního kola. Pětadvacítku dětí přivítala policistka – Hanka Kubecová, která 
dohlížela na dodržování pravidel a všechny děti v závěru odpoledne po zásluze 
odměnila diplomem a sladkostí. 

 
Děti musely na dopravním hřišti absolvovat např. jízdu zručnosti, při které na ně čekaly 
různě obtížné překážky. Všichni se s nimi ale úspěšně vypořádali. Na dalším stanovišti 
opravovaly kola s defektem. Šikovný mechanik Miroslav Franěk je lecčemus přiučil. 
Jiné stanoviště zas prověřovalo znalosti pravidel silničního provozu. Děti předvedly, 
že znají dopravní značky i pravidla. 
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Že dokáží ošetřit drobné zranění, které by se při cyklovýletu mohlo přihodit, ukázaly 
děti na stanovišti, kde plnily úkoly ze zdravovědy. Nemohla chybět ani křižovatka, 
jejíž provoz byl řízen policistou. I s touto situací se děti zdárně vypořádaly.  

            
Bonusovým úkolem byl pro děti výjezd do terénu mimo hřiště, kde podle obrázku 
hledaly místo s pokladem. Všechny děti se úspěšně vrátily do cíle a příjemné 
odpoledne, kterému přes počáteční obavy přálo i počasí, zakončily společným 
opékáním buřtů. Všichni si odpoledne užili a byli rádi, že se zase po dlouhé době mohli 
setkat. 

 
        Jana Plavcová  
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Dětský den na Hůrce 
 

V sobotu 12.6.2021 uspořádali Hasiči Hůrka spolu se Spolkem rekreačního lyžování 

Hůrka na vleku dětský den. Plánovaný začátek na pár minut překazila nečekaná 

dešťová přeháňka, ale natěšení dětí bylo tak veliké, že těch pár kapek nikomu nevadilo.  

Pro děti bylo připraveno 9 stanovišť, kde si vyzkoušely dojení kravičky, procvičily 

atletické dovednosti, potrénovaly nejen vědomosti, ale také zručnost a obratnost (hod 

na cíl, přenášení míčků na pálce, držení rovnováhy na chůdách,) spolu s maskotem 

Shrekem si zaskákaly v pytli, na střelnici si vystřelily plyšáka a nakonec překonaly 

strach z jízdy na lanovce. I přesto, že se zpočátku část dětí bála jet, po vyzkoušení bylo 

jasné, že odteď už to bude jejich nejoblíbenější atrakce. Sjezdovku však dokázala 

trumfnout ještě jedna věc - hasičské auto. Plamínky v dětských očích se rozzářily ještě 

více, když hasiči spustili záplavu pěny, ve které se děti honily, pobíhaly, potápěly, a ze 

které se nikomu z nich nechtělo. Po zdárném osprchování z hasičské hadice, osušení a 

posilnění dětských bříšek jsme se všichni společně vydali hledat ztracený poklad podle 

mapy. Jak se ukázalo, pro děti není žádná schovávačka příliš složitá a s hledáním 

pokladu si poradily s rychlostí blesku - na výbornou.  

Následně byly děti odměněny diplomy, medailemi, pytlíčkem sladkostí a batůžkem s 

cenou. Nutno podotknout, že některé děti v atletice, zručnosti a chůzi na chůdách 

opravdu excelovaly. Ten, kdo chtěl, si pak společně s ostatními namaloval perníčky, 

vyrobil andělíčka, namaloval obrázek akvarelem a zazpíval karaoke.  

V neposlední řadě bychom chtěli moc poděkovat hasičům z Jistebnice za jejich ochotu 

a pomoc. Jsme moc rádi a také jsme velice vděční, že k nám zavítali a připravili dětem 

takové krásné překvapení. A veliký dík patří také sponzorům a všem domácím, kteří 

se na přípravě dětského dne podíleli. 

Věříme, že se u nás velcí i malí dobře bavili, užili si krásný slunečný den, možná i 

navázali nová přátelství a odnesli si nezapomenutelné zážitky.  

Budeme se těšit na další společnou akci u nás na vleku. 

 

Za pořadatele Nikola Nováková 

 

Dětského dne na Hůrce se zúčastnilo i 16 dětí z Dětského domova Radenín. A tady je 

jejich reakce: 

„Zvládli jsme všechny soutěže, moc jsme si užili jízdu na laně a nejlepší bylo řádění 

v pěně. Tety a strejdové byli moc fajn, dostali jsme výborné klobásky a lívance a navrch 

celou krabici buchet domů. Prostě, byl to úžasný den pro každého z nás.  

Moc vám všem děkujeme, že jste nás pozvali. Budeme na to dlouho vzpomínat.“ 
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SOKOL ATLETIKA JISTEBNICE 

Začátkem letošního roku a téměř po celé jaro musela být naše činnost, stejně jako 
činnost ostatních spolků a oddílů, de facto zastavena, či velice utlumena. Pro děti bylo 
nejtěžší to, že se nemohly potkávat a sportovat spolu. 

Snažili jsme se s dětmi i jejich rodiči alespoň neztratit kontakt, a proto jsme vyhlásili 
Sokolské výzvy, na každý den jednu. Většina z nich byla sportovního charakteru, či 
měla s pohybem alespoň něco společného (kotrmelce, sedy-lehy, skok přes potok, 
vylézt na strom), některé byly vtipné (výzvy s toaletním papírem, ponožkami či s 
(ne)oblíbenou knihou na hlavě), kreativní (pomaluj si svoji roušku, postav sokolského 
sněhuláka), ale rodičům se stejně nejvíce líbila výzva „Bobřík mlčení“, kdy děti měly 
celé odpoledne strávit bez jediného proneseného slovíčka či zvuku ����.  

Díky sociálním sítím se mohl zapojit, či sledovat co se děje, doslova každý. Nadšení 
dětí zpočátku bylo veliké, zpětné vazby ve formě fotek či videa nabíhaly každou chvílí, 
když jsme byli u padesáté výzvy, děti si vyžádaly pokračování, a tak jsme nakonec 100 
SOKOLSKÝCH VÝZEV zakončili až 9.6.2021, ale již s hodně prořídlou účastí.  

Všem, kdo se jakkoliv zapojili, patří poděkování a potlesk, ale vyzdvihnout musíme 
hlavně Honzíka Popelku, který jediný splnil snad opravdu všechny výzvy a velice často 
i s dalšími členy rodiny, hlavně s malou sestřičkou Julinkou.  

Po rozvolnění omezujících opatření jsme se zase začali scházet a hýbat se společně a 
koordinovaně, ale po dlouhé pauze nám vlastně naskočila zpátky pouze polovina dětí. 
Na všech je dlouhá pauza znát, ale nadšením a snažením, které při každém tréninku 
vidíme, věříme, že se děti dostanou brzy zpátky do kondice a doufáme, že takováto 
situace se už nebude opakovat.  

Noc sokoloven – ukončení atletického roku 

Tradiční Noc sokoloven, která probíhá každý rok po celé republice napříč všemi 
jednotami, letos připadá na pátek 25.6.2021. 

My jsme ji letos využili „pouze“ k zakončení atletického roku. S dětmi jsme se sešli 
v pátek v odpoledních hodinách, děti si zahrály novou týmovou hru Kin-ball, která se 
hraje se speciálním obřím míčem o průměru jeden metr (my jsme použili gymball), a 
jejímž smyslem je „omnikin“ neboli vše v pohybu. Naučili jsme se aerobikovou 
sestavičku k zakončení 100 sokolských výzev - zacvičili jsme ji i s hudbou a 
přihlížející rodiče nás natočili. Toto video pak zařadíme na konec prezentace vytvořené 
z našich fotek a videí ze sokolských výzev, abychom měli na co vzpomínat….. ���� 
Ještě jednou jsme pak zacvičili před hráči z oddílu tenisu, volejbalu a badmintonu, kteří 
v rámci Noci sokoloven uspořádali své tréninky. Potom jsme vyrazili na okruh kolem 
Majdaleny s atletickými úkoly. Nahoře u kostelíka jsme si zaběhali a rychle utíkali 
před deštěm zpátky k sokolovně. Tam jsme si opekli buřty, zahráli nějaké hry a pomalu 
zalézali do spacáků. Před spaním ještě pohádka na dobrou noc a ráno snídaně od 
maminek. Rozloučili jsme se a už se moc těšíme na září. 

Lucka Tomečková 
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Sokol atletika Jistebnice 
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Noc sokoloven 
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Kalendář kulturních, společenských a sportovních akcí 
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Výstava 
12. 6. – 29. 8. 2021 – Výstava v Galerii u kostela, Jan Kunovský, akademický malíř, 
Daria Klimentová, světová primabalerína a fotografka 
Otevřeno o víkendech 9 – 12:00 hod. nebo po telefonické dohodě tel.: 775 223 452 
V době jistebnické pouti otevřeno 24. 7. od 9 do 12 hod. a 25. 7. od 9 do 17 hod. 

Pondělí 5. 7. 2021 – hasičská soutěž O pohár SDH Smrkov 

Neděle 25. 7. 2021 – SDH Jistebnice, Dům hasičů den otevřených dveří  

Středa 28. 7. 2021 – Závod do vrchu Cunkov 

Sobota 7. 8. 2021 od 15 hod. – Vinaři v Padařově 

Sobota 14. 8. 2021 – SDH Makov, 6. kolo benešovské hasičské ligy 

Sobota 14. 8. 2021 – GS Technik MTB Maraton Jistebnice  

Sobota 21. 8. 2021 v 8:30, střelnice v Hůrce - střelecký závod O pohár Jistebnické 

vinice ve střelbě ze vzduchovky pro děti školního a předškolního věku 
Sobota 28. 8.2021 – SDH Jistebnice, ukončení prázdnin u Smolíka 

Sobota 11. 9. 2021 – Okrašlovací spolek pořádá zájezd do Lipnice nad Sázavou   
Čtvrtek 7. 10. 2021 – knihovna Jistebnice, beseda se spisovatelkou M. Harasimovou 

Sobota 16. 10. 2021 – poslední huštění 

Sobota 30. 10. 2021 – Stará Hora, SDH Jistebnice, Pálení vater. 

Středa 29. 12. 2021 – Pochod tří veteránů 

Pátek 31. 12. 2021 – Silvestrovský běh  

Léto ve Vildově mlýně – každý týden nás čeká kulturní úterý 
Úterý 29. 6. 2021 – večer s kulturou - film  
Úterý 6. 7. 2021 – Pepa Haláček, večer s kytarou 
Úterý 20. 7. 2021 – Saša Tesaříková, historické okénko 
Úterý 3. 8. 2021 – Jiří Řapek, Matěj Věncek -  posezení s poezií a kytarou,  
Úterý 10. 8. 2021 – pan farář Pavel Němec, beseda  
Neděle, pondělí – 15. a 16. 8 2021, 21 hod. Lebka z Connemarzy, div. spolek Kašpar 
Neděle 22. 8. 2021 – Pohádka Vyprávění starého vlka aneb pravda o Karkulce, 
Divadlo Koňmo 

Kalendář akcí farnosti: 
Neděle 25. 7. 2021 – pouť u sv. Máří Magdaleny 

 15.00 poutní mše svatá - P. Hyacint Pavel Kuchta, O.Praem. 
 16.00 koncert v kapli sv. Máří Magdaleny – Jaroslav Kulhan (violoncello) a 

Jiří Krejčí (klarinet) 
25. 7. - 1. 8. 2021 – farní dětský tábor Bernartice 
Úterý 28. 9. 2021 – pouť k sv. Václavu v Hodušíně – poutní mše sv. v 10.00 
Neděle 3. 10. 2021 – pouť v kostele sv. Michaela, archanděla – poutní mše sv. v 9.30 
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B L A H O P Ř E J E M E              

Životní jubilea oslavili v dubnu - červnu 2021  

 

70 let                                               75 let 

Jan Rukavička               Jaroslava Hillermannová  

Jaroslav Novák                     Jaroslava Dušková   

Hana Vítová                        Alena Nováková  

                                                               Marie Nováková  

                                                               Jitka Bartoňová  

                                                             Ivanka Jelínková  

                                                               Božena Novotná   

80 let                                   85 let 

Stanislav Martínek    Jiřina Kafková   

Antonín Novotný                 Vladimír Tloušť  

Jana Kratochvílová            Zdeněk Zenkl  

Stanislav Benda                      Anna Jahodová    

90 let                                                92 let 

Jarmila Malá                     Marie Küblbecková  

Marie Máchová                    

93 let     

Jaroslava Nováková             

 

Vítáme Vás mezi námi 

Kryštof Souček 

Vojtěch Kubec 

Antonín Fendrych 


